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Piteå Utbildningsvetenskapliga Råd (PUR) 
 
Tid:    2020-05-14, kl 13:00-14:30 
Plats: Mötet genomförs på distans via Microsoft 

Teams 
 
Närvarande: 
Kristina Hansson  Vetenskaplig ledare Utbildningsförvaltningen 
Malin Westling  Förvaltningschef Piteå kommun 
Sara Viklund   Ämneslärare gymnasieskolan Piteå kommun 
Jennie Bodin   Rektor grundskolan Piteå kommun 
Ulrika Bergmark  Skolforskare Luleå tekniska universitet 
Catarina Lundqvist Vetenskaplig ledare FOUI Norrbotten 
Christina Wiklund  Ämneslärare grundskolan Piteå kommun 
Linda Ström   Rektor gymnasieskolan Piteå kommun 
Per-Olof Erixon  Professor Umeå universitet 
Mats Danell Universitetslektor Umeå universitet 
Sara Cervantes  Universitetslektor Luleå universitet 
Lars Uhlin   Lärare vuxenutbildningen Piteå kommun 
Linda Jansson  Förskollärare Piteå kommun 
 
Ledamot med förhinder: 
Christoffer Backlund  Rektor Piteå kommun 
 
§ 1   
Mötet öppnas 
Kristina Hansson hälsar välkommen. 
 
§ 2  
Val av sekreterare 
Carina Hammarsten, Utbildningsförvaltningen, utses till sekreterare. 
 
§ 3 
Val av justerande 
Mats Danell och Linda Ström utses till justerare av dagens protokoll.  
 
§ 4 
Godkännande av dagordning 
Ordföranden redogör för dagordningen vilken godkänns av mötet. 
 
§ 5  
Genomgång av föregående protokoll 
Forskningscirklar 
Ann-Britt Palo, LTU, informerade om forskningscirklar i svenskämnets didaktik. 
PUR beslutade bevilja handledning till Infjärdens skolområde och 
Pitholmsskolan/Solanderskolan med finansiering från LTU:s samverkanscheck. 
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Rapportserie Forskning och Utveckling 
Rådet utsåg redaktör respektive redaktionsråd. Redaktör och redaktionsråd fick i 
uppdrag att till dagens rådsmöte ta fram förslag till utgivningsform, 
författaranvisningar, publiceringsform och metod för kvalitetsgranskning av texter. 
 
Forsknings- och utvecklingskonferens 1-2 november 2021. 
Konferensen fick namnet Kunskapsdialogen – skolutveckling och forskning i 
samverkan. 
 
ULF-avtalsrelaterade ärenden 
Uppdragsbeskrivning för arbetsgruppen Examensarbeten i samverkan 
Utsågs en särskild arbetsgrupp vilken fick i uppdrag att utreda och ta fram förslag på 
hur examensarbete i samverkan kan utgöra en grund för praktiknära forskning och 
samverkan mellan universitet och verksamhet, lärare, lärarstuderande, rektorer och 
forskare. 
 
Uppdragsbeskrivning för arbetet med kompetenser, tjänster och uppdrag i FoU-miljön 
Rådet hade djupgående diskussioner i den komplexa frågan.  
PUR beslutade ta fram förslag hur arbetet med denna del av avtalet ska organiseras, 
hur frågorna ska utredas och hur de förslag som tas fram ska förankras i berörda 
organisationer.  
Vetenskaplig ledare fick i uppdrag att fortsätta diskussionerna med förvaltningschef 
Malin Westling, samverkansforskare Ulrika Bergmark, LTU och Johan Lithner, UMU, 
för att påbörja utredning tillsammans med magisterstuderande lärare och rektorer att 
utifrån vunna erfarenheter sondera tänkbara roller, kompetenser och uppdrag i FoU-
miljön.  
 
Framtida utlysning av aktionsforskning/forskningscirklar 
Fastställdes tidplan för utlysning av aktionsforskningsprojekt/forskningscirklar.  
 
Beslut: 
Rådet lägger protokollet till handlingarna. 
 
§ 6 
Rapportserie Forskning och Utveckling 
Vid förra mötet fick redaktör och redaktionsråd i uppdrag att till dagens rådsmöte ta 
fram förslag till utgivningsform, författaranvisningar, publiceringsform och metod för 
kvalitetsgranskning av texter.  
Vetenskaplig ledare informerar att FOU-beredningen godkänt en senareläggning av  
handläggningen p g a särskilda omständigheter. 
 
Beslut:  
Vetenskaplig ledare får anstånd att utföra uppdraget till nästa rådsmöte i oktober.  
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§ 7 
Forsknings- och utvecklingskonferens 
Vetenskaplig ledare lämnar en nulägesrapportering. Arbetsgruppen har kontinuerliga 
möten var tredje vecka, sex har nu genomförts.  
  
Fas 1 är slutförd: Koordinator utsedd, konferensnamn, datum och tema fastställt, 
preliminär budget – konferensavgift samt tidsplan upprättad, kommunikationsplan 
upprättad, vykort/flyer ”Save the date” upprättad. 
 
Logotype till vykort/flyer 
Logotypen kommer att användas som symbol av arrangörer i kommande FoU-
konferenser. Rådet bedömer 3 logotypeförslag. Alternativ 3 rekommenderas som mest 
lämpat med hänsyn till målgrupp och syfte. 
 
Fas 2  och 3 återstår.  
Fas 2: Informationsspridning och marknadsföring, planering av innehåll, anmälan 
öppnar.  
Fas 3: Programplanering, seminarievärdar/chairs, genomförande. 
 
Rådet diskuterar och ger feedback till rimlig prissättning. Ju fler deltagare desto lägre 
prissättning. En högre prissättning signalerar högre kvalitet anser Per-Olof Erixon. 
Christina Wiklund bedömer att ett högre pris tangerar smärtgränsen i skolornas 
fortbildningsbudget. Förvaltningschef Malin Westling föreslår att möjligheten att hitta 
intern finansiering till en lägre avgift för kommunens personal undersökts. 
Konferensen sammanfaller med jubileumsåret 2021. Rekommenderas att middagen 
blir ett valbart alternativ. Sara Cervantes ställer frågan om lärarstudenter ingår i 
målgruppen. Även för dem  rekommenderas en rimlig avgift utifrån deras ekonomiska 
situation. 
 
Beslut:  
Rådet tar del av informationen. 
 
§ 8  
Examensarbete i samverkan  
Pilotförsök 
Vetenskaplig ledare informerar att representanter för lärosäten och kommuner har 
träffats vid tre tillfällen med syfte att diskutera hur examensarbete kan bli en 
instegsstruktur för praktiknära forskning i förskola och skola. Diskussionerna har 
mynnat ut i att gruppen, den 27 maj ska utforma en pilot, dvs försök som ska 
utvärderas och erbjudas intresserade studenter,  lärare, rektorer och skolor att delta i.   
Monika Diehl, UMU, har via enkät kartlagt och undersökt vilken uppfattning lärare i 
kommuner som Umeå universitet har tecknat ULF-avtal med, däribland Piteå 
kommun, har beträffande examensarbete, deras tankar om kopplingen mellan 
examensarbetet och vardagsarbetet i skolan samt kopplingen till det systematiska 
kvalitetsarbetet. 
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En Piteåskola med VFU-student har skissat på ett utkast till frågeställningar att 
utforska och analysera inom ramen för ett examensarbete. 
 
Mats Danell ser det som värdefullt att tillskapa kompetens för pedagoger att utföra 
systematiskt kvalitetsarbete.  
 
Fyllnadsval till arbetsgrupp 
Vid förra rådsmötet beslutades för det fall LTU och Piteå skriver gemensamt ULF-
avtal ställs en förfrågan till Susanne Westman och Maria Johansson att ingå i  den 
särskilda arbetsgruppen med fokus på examensarbete i samverkan.  Eftersom avtal nu 
tecknats har vetenskaplig ledare varit i kontakt med berörda personer vilka har tackat 
ja till deltagande.  
Vetenskaplig ledare föreslår att även utbildningsledare Ann-Britt Palo, LTU, väljs till 
representant i nämnda arbetsgrupp. 
 
Beslut: 
Rådet beslutar att utse Susanne Westman, Maria Johansson och Ann-Britt Palo till 
ytterligare representanter. Berörda kallas till kommande möte 27 maj.  
 
§ 9  
Uppdragsbeskrivning för arbetet med kompetenser, tjänster och uppdrag 
i FoU-miljön (ULF-avtal 6.2.2) 
11 maj genomfördes en workshop med parter från samverkande lärosäten och Piteå 
kommun. Temat för mötet var ”FoU-magistrandernas framtida roll i FoU-miljön”. 
Mötet inventerade dels förskolans och skolans stödbehov för utveckling av FoU, dels 
innehållet i magistrandens fortsatta roll utifrån följande frågeställningar: 
 
Vilket behov av stöd för utveckling av Forskning och utveckling i förskola och skola 
finns? 
Vilket stöd behöver lärare? 
Vilket stöd behöver rektor i sitt pedagogiska  ledarskap?. 
Hur kan FoU-magistranderna svara upp mot behov av stöd för sin utveckling? 
Vilka förutsättningar krävs för att FoU-magistranderna ska kunna vara ett stöd i 
skolans/förskolnas FoU (tid, mandat, kompetensutveckling..)? 
Annat av relevans/vikt för dagens tema. 
 
Vetenskaplig ledare ser det som angeläget att koppla forskning till denna fråga. 
 
Workshop bedöms vara en ypperlig metod för att fånga in frågor för att skapa ett gott 
underlag för utveckling och strategiska beslut. Olika funktioner och intressenter från 
kommuner och lärosäten får komma till tals. 
 
Per-Olof Erixon: Workshopen var ett positivt steg framåt, slutsatserna kommer att ge 
stöd till många kommuner. 
Kristina Hansson: Utifrån inlämnat material skulle det vara fullt möjligt att ringa in 
magistrandens uppdrag i FoU-miljön. 
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Kristina Wiklund: Vid mötet lämnades många konkreta förslag. Deltagare med skilda 
uppdrag från varierande nivåer i organisationen skapar förståelse för åsikter och 
förutsättningar. 
Per-Olof Erixon uttrycker sin förvåning att förstelärarskapet inte diskuterades. Ur hans 
perspektiv borde det vara självklart att kvalifikationskravet för förstelärare är 
genomförd magisterutbildning. 
Malin Westling ser problem med ovanstående. Staten tillskjuter ytterligare statsbidrag 
till fler förstelärare vilket innebär att kravet blir svårt att uppfylla. Försteläraruppdraget 
tenderar att förändras mot förordnanden som kan bytas på årsbasis.  
Replik från Per-Olof Erixon: Detta är en teknisk fråga, ärendet måste diskuteras 
vidare. 
Jenny Bodin: Viktigt att inte släppa vad som ingår i försteläraruppdraget. 
Mats Danell förordar en vidare utredning.  
 
Beslut: 

• Rådet diskuterade förslag till genomförande, gav sitt bifall till förslag på 
upplägg och till fortsatt arbete med nya workshops och teman. 

• I samarbete med Per-Olof Erixson diskutera hur utvecklingsarbetet inom denna 
del av ULF-avtalet kan länkas till forskning inom ramen för FoU-projektet 
”Lärare och rektorers professionalism i en skola på vetenskaplig grund och 
beprövad erfarenhet”. 

• Slutrapport och beslutsförslag presenteras i december 2021.  
 
§ 10  
ULF-avtal med LTU angående inriktning på FoU-projekt 
Vetenskaplig ledare presenterar tecknat ULF-avtal med Luleå tekniska universitet, 
bilaga 1. Avtalet har samma utformning som ULF-avtalet med Umeå universitet, 
förutom sista punkten, punkt 4 FoU-projekt.  
Specifika aktiviteter för detta avtal utgörs av: 
1. Aktionsforskning: skapa förutsättningar för att finna en instegsstruktur. 
2. Examensarbete i samverkan, instegsstruktur 
3. FOU-konferens och FoU-seminarier. Skapa plattform för forskning och utveckling 
via FoU-konferenser och FoU-seminarier.  
 
Forskare Ulrika Bergmark informerar att LTU till dags dato tecknat avtal med 4 
kommuner. Även Region Norrbotten och Norra Västerbotten har ULF-avtal.  
 
Vetenskaplig ledare noterar med tillfredsställelse att det nu pågår arbete inom alla 
avtalade aktiviteter inom ULF-avtalen med UmU och LTU. Hon är även stolt över den 
interna organisationens och ledningens stöd.  
 
§ 11 
Utlysning av aktionsforskning/forskningscirklar inom ramen för ULF-avtal 
med LTU, omgång 4 
Vetenskaplig ledare Kristina Hansson och skolforskare Ulrika Bergmark presenterar 
förslag till utlysning av aktionsforskningsprojekt inom förskola och skola med 
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projektstart höstterminen 2020. Projektstart senare delen av höstterminen 2020, 
vartdera projektet beräknas pågå t o m 2021. 
Intresseanmälan  insänds senast 2020-10-05 till samverkansforskare och vetenskaplig 
ledare. Innehållet bedöms därefter av Piteå utbildningsvetenskapliga råd och 
vetenskaplig ledare vid Piteå kommun. Beslut om forskarhandledning fattas av Piteå 
utbildningsvetenskapliga råd 2020-10-21. 
 
Rådet godkänner formuleringarna i utlysningen. 
 
Beslut: 
Piteå utbildningsvetenskapliga råd utlyser aktionsforskningsprojekt, omgång 4, enligt 
förslag i bilaga 2. Utlysningen utsänds i organisationen via avdelningscheferna. 
 
§ 12 
Entledigande samt förslag till ny ledamot i PUR 
Rektor Christoffer Backlund avsäger sig uppdraget som ledamot i PUR. 
Rådet ser det som värdefullt att det finns en rektorsrepresentant från vardera 
skolformen förskola, grundskola, gymnasieskola.  
 
Beslut: 
Rådet entledigar Christoffer Backlund som ledamot i PUR. 
Rådet uppdrar åt vetenskaplig ledare att fram förslag till ersättare. Förvaltningschefen 
fattar formellt beslut.  
 
§ 13 
Övriga frågor 
Besök från Skolforskningsinstitutet (SKOLFI)  
Camilio von Greiffs deltagande vid dagens möte har ställts  in p g a Coronapandemin.  
Camilio hälsar att han har för avsikt att komma till Piteå så snart Corona tillåter.  
Vetenskaplig ledare planerar för en ny inbjudan om möjligt vid nästa rådsmöte 21 
oktober 2020. 
 
Examination av magistrander våren 2020 
Den planerade examinationshögtiden 2020-06-15 har ställts in p g a Coronapandemin. 
Vetenskaplig ledare meddelar att middagen inte är inställd, men senarelagd för 
genomförande om möjligt under hösten 2020.  
 
Beslut 
Inget nyval efter Christoffer Backlund förrättas till festkommittén.  
Representanter: Vetenskaplig ledare Kristina Hansson och rektor Linda Ström.  
 
Rådets möte 21 oktober 2020 
P g a vissa tekniska problem föreslår Per-Olof Erixon att mötet genomförs via Zoom i 
stället för Microsoft Teams om social distansering fortfarande är nödvändig. Vid 
dagens möte hade representanter utanför Piteå kommuns nätverk inte möjligt att ta del 
av vissa funktioner, t ex chatten, och kunde inte delta i mötet på likvärdiga villkor. 
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Vetenskaplig ledare undersöker om det finns möjligheter att komma tillrätta med 
bristen via inställningar i Teams. 
 
§ 14 
Avslutning 
Mötet förklaras avslutat. 
 
Piteå dag som ovan 
 
 
Carina Hammarsten 
Sekreterare 
 
 
Kristina Hansson 
Ordförande    
 
Justeras: 
 
 
 
Mats Danell Linda Ström   
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